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Grundejerforeningen Østergårdsparken – Ordinær generalforsamling den 27. marts 2008.  
 
 
 
Rasmus Kjærgaard bød velkommen og orienterede om, at både formanden og næstformanden var 
blevet forhindrede i at deltage, p.g.a. arbejde. 
Rasmus Kjærgaard henviste endvidere til den udsendte dagsorden som følger: 
 

1. Valg af dirigent 
2. Bestyrelsens beretning for det forløbne år 
3. Aflæggelse af regnskab underskrevet af bestyrelsen og revisor 
4. Rettidigt indkomne forslag 
5. Fremlæggelse af budget og fastsættelse af kontingent samt bidrag til vejfonden 
6. Valg af formand for bestyrelsen 
7. Valg af bestyrelsesmedlemmer samt suppleanter 
8. Valg af revisor 
9. Valg af revisorsuppleant 
10. Eventuelt 

 
Ad 1. Valg af dirigent 
Rasmus Kjærgaard forslog Knud Riis Johansen, som både dirigent og referent. 
KRJ takkede for valget og konstaterede, at generalforsamlingen var lovligt indkaldt ved indkaldelse 
af 14. marts 2008.  
Dirigenten konstaterede endvidere, at generalforsamlingen var beslutningsdygtig jfr vedtægternes 
§14 stk.1, idet 24 ud af 31 grundejere var mødt heraf 7 ved fuldmagt. Dirigenten nævnede at det 
således kræves, at 16 er mødt, for at man kan foretage vedtægtsændringer samt beslutte yderligere 
indskud m.m. 
Dirigenten nævnede endvidere, at disse forslag kræver 2/3 af de deltagendes stemmer for at kunne 
vedtages. 
 
Ad 2. Bestyrelsens beretning for det forløbne år 
Rasmus Kjærgaard fremlagde den af Steen Myrwick udarbejdede beretning. Hovedpunkterne i 
beretningen var følgende: 
 

- Etablering af vintervedligeholdelsesaftale. Her er der indgået aftale om en fast pris for hele 
vinterperioden. Der skal først betales den 1. maj, og derfor indgår snerydningen ikke i 
regnskabet for 2007. 

- Etablering af stibelysning. Her blev der redegjort for de kvaler man har haft med grundejere 
på Østergårdsvej. Der er nu indgået aftale om, at der skal opsættes flere, men samtidig 
lavere lamper. Merudgiften på ca 10.000,- skal betales af grundejerne på Østergårdsvej. 
Niels Pørksen pointerede, at det er vigtigt af grundejerne på Østergårdsvej ikke får mulighed 
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for at forhale projektet. Så snart pengene er i kassen, vil der blive indkaldt til en grave-
/støbedag. 

- Etablering af fællesområder. Christian Stilling vil så græs i fællesområdet i midten samt det 
øverst oppe mod nordvest den 26. april. Der er fortsat dialog om betaling for ”ikke plantede 
træer” og Christian Stilling er ikke uvillig… 

- Opsætning af ”Legende børn” skilt er under indkøb – og vil blive opsat snarest 
- Kontakt til Ugelbølle Landsbyråd.  
- Køb af traktor og buskrydder. Her henvistes der til de udsendte forslag. 
- Cykelsti Følle – Ugelbølle. Kommunen har vedtaget at etablere cykelstien med 1,5 mio kr i 

år og 1,0 mio kr næste år. 
- Varsling fra Kommunen. Her skal vi være indstillet på at vi fremover skal betale for lys 

samt drift på gadebelysningen. Dette er ikke indarbejdet i dette års budget. Men man ved 
heller ikke hvornår Kommunen vil sætte en skæringsdato. 

 
Der var ikke yderligere spørgsmål eller kommentarer i tilknytning til bestyrelsens beretning, og 
dirigenten konstaterede derfor, at beretningen var godkendt. 
 
Ad 3. Aflæggelse af regnskab underskrevet af bestyrelsen og revisor. 
Hans Christian Pedersen gennemgik regnskabet, som var udsendt sammen med indkaldelsen til 
generalforsamlingen. 
Som allerede nævnt, skal der først betales for snerydningen den 1. maj kr 14.000. 
Der indgår i regnskabet en mellemregning med ”Vejfesten” på 1.282 kr. Dette beløb vil blive 
overdraget til festudvalget for den kommende vejfest.  
Ingen ønskede ordet i tilknytning til regnskabet, og dirigenten konstaterede herefter, at regnskabet 
var godkendt. 
 
Ad 4. Rettidigt indkomne forslag – og ad 5. Fremlæggelse af budget og fastsættelse af 
kontingent samt bidrag til vejfonden 
Dirigenten nævnede at bestyrelsen ønskede, at man behandlede de to punkter under ét da de hænger 
sammen på grund af økonomien i nogen af forslagene. Forslagene 1 – 5 var udsendt sammen med 
indkaldelsen. 
Rasmus Kjærgaard og Hans Christian Pedersen gennemgik forslagene. 
 
Forslag 1 
Her blev det besluttet at ændre vedtægternes §16 stk. 2 til: 
”Halvdelen af bestyrelsen vælges for 2 år ad gangen 
Der vælges 2 suppleanter på hver generalforsamling 
Genvalg kan finde sted” 
Forslaget blev enstemmigt godkendt. 
 
Forslag 2 
”Bestyrelsen foreslår, at der plantes en allé på Østergårdsparken. Antal træer og placering 
besluttes efter en besigtigelsesrunde, hvor hver enkelt grundejer anmodes om at være til stede. 
Der foreligger p.t. et tilbud på Kugleahorn, magen til de allerede plantede. 
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Træerne er podet i ca 2 m højde og har en stammeomkreds i 1 m højde på 8 – 10 cm. 
Pris ved 30 stk er 400,- kr/stk., ved 60 stk. er prisen 350,- kr stk. også lidt afhængig af om der 
handles på Sjællandske eller Jyske vilkår. 
Træerne skal plantes umiddelbart efter generalforsamlingen eller i efteråret.” 
 
Det blev besluttet, at godkende bestyrelsens forslag om, at udskyde dette forslag til næste års 
generalforsamling. Dirigenten spurgte de fremmødte om holdningen til allé forslaget, og der var 
overvejende en positiv stemning til forslaget 
 
 
 
Forslag 3 

a. ”Bestyrelsen foreslår anskaffet en havetraktor (kr 15.000), opbevaringsskur (kr 25.000) og 
buskrydder med sikkerhedsudstyr (kr 4.000) til samme. 

- placering af haveredskabsrum skal fastlægges. 
b. Bestyrelsen har forespurgt anlægsgartner Jesper Schmidt på prisen for 8* græsslåning af 

vores fællesarealer pr år, og en årlig vedligeholdelse af randbeplantning, som enligt 
stående træer. Bestyrelsen har modtaget et prisoverslag på kr 20.000 pr år” 

 
 
 
Forslag 4 
”Bestyrelsen foreslår en ekstraordinær indbetaling af kontingent på kr 1.200,-, idet første års 
indbetaling på kr 1200,- jfr vedtægternes §9 stk. 2 var et indskud 
Den ekstraordinære indbetaling skal rette op på den skævhed, der opstår ved betalingen for 
vintervedligeholdelse, samt de foreslåede investeringer, samt vedligeholdelse af fællesarealerne. 
Vedtagelsen af ovennævnte forslag har følgende konsekvens: 

- umiddelbart efter denne generalforsamling indbetaler hver grundejer kr 1.200,- 
- Årskontingent og bidrag til vejfond betales 1. maj 2008 jfr vedtægterne på kr 1.200,-” 

 
Rasmus Kjærgaard nævnede i tilknytning til forslagene, at det er bestyrelsens holdning, at vi skal 
vælge forslag ”a” på grund af økonomien. 
Hans Christian Pedersen gennemgik de to budgetoplæg, som også var udsendt til e mail adresserne 
eller afhentet hos Hans Christian Pedersen, jfr indkaldelsen. 
Dirigenten nævnede, at der var to af de grundejere der havde afgivet fuldmagt, der gik ind for 
forslag b. 
Flere havde ordet i tilknytning til forslagene, men der var overvejende stemning for forslag ”a”. Det 
blev nævnt at Knud Riis Johansen har indvilget i at påtage sig opgaven som traktorfører det første 
år. Og den periode blev hævet til 3 år… 
Nogen nævnede, at det med at lade en sådan opgave gå på omgang blandt grundejerne i løbet af en 
sæson er en dårlig ide. Der skal indgås aftale om opgaven med en af grundejerne for mindst ét år ad 
gangen. 
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Ole Kristensen nævnede i tilknytning til budgettet, at man fremover bør vise den rene drift i 
budgettet, og ikke fremføre sidste års resultat. Hans Christian Pedersen nævnede, at sådan vil det 
også komme til fremgå af regnskabet. 
Da spørgerunden var slut konstaterede dirigenten, at forslag ”a” samt budget ”A” var enstemmigt 
vedtaget, desuagtet, at der var 2 af dem der havde afgivet fuldmagt som gik ind for forslag ”b” og 
budget ”B” 
 
Forslag 5 
Bestyrelsen foreslår at grundejerforeningen optages som medlem af Ugelbølle Forsmalingshus.  
Herved kan fælles arrangementer foregå i regi af Grundejerforeningen og ikke via privat 
medlemskab. Omkostningen vil være kr 300,- pr år – som ikke er indarbejdet i budgettet. 
Forslaget blev enstemmigt vedtaget. 
 
Dirigenten konstaterede afslutningsvis under punkt 4. og 5. at man samtidig har godkendt og 
vedtaget budget ”A” 
 
 
Ad 6. Valg af formand for bestyrelsen 
Rasmus Kjærgaard nævnede at Steen Myrwick var villig til genvalg, og Steen Myrwick valgtes med 
akklamation for ét år.   
 
Ad 7. Valg af bestyrelsesmedlemmer samt suppleanter. 
Rasmus Kjærgaard viste bestyrelsens forslag til genvalg som følger: 
 
Hans Christian Pedersen – kasserer i Grundejerforeningen                 2 år 
Peter K. Pedersen – næstformand i Grundejerforeningen                    1 år 
Lars Riber Zebis                                                                                    2 år 
Rasmus Kjærgaard – ansvarlig for kontakt til Ugelbølle Landsbyråd  1 år   
 
De nævnte blev valgt som foreslået. 
Ulrik Nielsen og Rene Skov Løt blev foreslået af bestyrelsen, og begge blev valgt. 
 
Ad 8. Valg af revisor 
Bestyrelsen foreslog genvalg af Peter M. Bro Koch, og Peter blev genvalgt 
 
Ad 9. Valg af revisorsuppleant 
Bestyrelsen foreslog genvalg af Tim Lundby, og Tim blev genvalgt. 
 
Ad 10. Eventuelt 
Knud Erik Frederiksen havde indsendt et forslag til bestyrelsen, som han uddybede og begrundede. 

- vejbredde og fortov – knækkede fliser 
- tilkøb af jord syd for udstykningen 
- evt. støjvold med planter mod Århusvej 
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KEF nævnede, at hans forlag om ikke at have fortov er set andre steder i nyere udstykninger. KEF 
er bange for at vi også frem over vil få problemer med knækkede fliser, fordi lastbiler uvægerligt 
kommer til at køre op på fortovet, hvis der holder biler parkeret på vejen. KEF nævnede samtidig, at 
han af Peter Pedersen har fået oplyst, at en sådan ændring formentlig vil være ret så kostbar. 
Med hensyn til tilkøb af jord, så skulle det ske for at sikre sig jorden og få mulighed for at lave en 
slags rekreativt område med evt. en sø m.m. 
Støjvolden skulle være for at mindske støjen fra Århusvej for de nederste huse i udstykningen. 
 
Der udspandt sig en livlig – men konstruktiv debat på baggrund af forslagene. 
 
Med hensyn til forslaget om at fjerne fortovet, så var der overvældende modstand mod forslaget, og 
flere nævnede, at vi sandsynligvis heller ikke vil kunne få lov til at nedlægge fortovet. Lars Riber 
og Anette Pedersen nævnede, at det er godt med fortovet, for nu kan man sende børnene alene en 
tur rundt i kvarteret med en besked om, at de skal holde sig på fortovet… 
Rasmus Kjærgaard nævnede, at man vil finde ud af om fjernvarme etableringen skal ske i fortovet, 
for så får vi jo en mulighed for at få fortovet lagt om. Og så vil det jo være nemt for den enkelte 
grundejer at få skiftet knækkede fliser. Det blev påpeget, at det er den enkelte grundejers ansvar, at  
fortovet er plant – og at man ikke kan falde p.g.a. ujævnheder og knækkede fliser. 
 
Kristian Halager, Tina Rørholm og Anette Pedersen nævnede, at de syntes det var en dårlig ide at  
lave området om til ”park” – de havde netop valgt beliggenheden i forreste række, fordi de nyder, at 
der er skiftende marker lige foran husene. 
 
Der var dog enighed om at bestyrelsen skal undersøge muligheden for at købe arealet, herunder 
hvad det vil koste. 
Det blev nævnt at man evt. også bare kunne købe en smal strimmel mod Århusvej, for at få 
mulighed for at etablere en støjvold – evt. sammen med etableringen af den kommende cykelsti. 
Der kom også forslag om evt. at få opsat fartbegrænsning på Århusvej. Rasmus Kjærgaard 
nævnede, at det formentlig kun vil kunne være aktuelt ved institutioner som skole og børnehave. 
 
Konklusionen var, at bestyrelsen skal undersøge de forskellige muligheder, og det så er noget som 
kan tages op til beslutning senere. 
Hans Kjær Sørensen spurgte, om det kunne være rigtigt, at der ikke er byggepligt på de sidste 2 
grunde i udstykningen. Mange gav udtryk for samme holdning, men at der samtidig helt sikkert 
ikke er noget at gøre ved det på nuværende tidspunkt. 
Knud Riis Johansen nævnede, at det er tanken at prøve at ”holde” græs og ukrudt på de to grunde, 
så de ikke skæmmer området så meget. 
Der var spørgsmål og kommentarer til vinduespudserordningen. 
Ulrik Nielsen uddelte en pjece og mærkningsværktøj fra Det Kriminalpræventive Råd. 
Rasmus Kjærgaard vil tage problemet op på mødet med Landsbyrådet. 
Ulrik nævnede endvidere, at der skulle være mulighed for en form for vagtordning som muligvis 
ville koste kr 125,- pr måned, hvis alle er med. Der var enighed om, at den mulighed skal 
undersøges, og økonomien endelig afdækkes 
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Man drøftede kort flytningen af vejfesten til før sommerferien, og lørdag den 14. juni blev 
vedtaget som dato. Og så er resten op til festudvalget. 
 
Bestyrelsen op fordrede endnu engang til at alle får en ”oestergaardspark” e-mail adresse, så det er 
nemt for bestyrelsen at kommunikere med alle grundejere, og for at man slipper for turen rundt i 
postkasserne. Som eks. Kan vises 33@oestergaardsparken.dk. Ulrik og Rasmus er gerne 
behjælpelige med opsætningen, hvis der er nogen der har problemer. 
 
Da der ikke var flere der ønskede ordet. Takkede dirigenten formanden og bestyrelsen for det store 
arbejde der gøres i Grundejerforeningen. Dirigenten hævede herefter generalforsamlingen. 
 
Rasmus Kjærgaard takkede på bestyrelsens vegne for det store fremmøde. 
 
Som referent og dirigent: 
 
 
Ugelbølle, den 28. marts 2008  
 
 
Knud Riis Johansen 


